
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr XLII
Sesja w dniu 23 czerwca 2022 
Obrady rozpoczęto 23 czerwca 2022 o godz. 17:00, a zakończono o godz. 18:58 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 12 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 14 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacja nt. porządku obrad.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacja nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
7. Raport o stanie gminy za 2021 r.
a) przedstawienie raportu o stanie gminy Margonin za 2021 r.
b) debata o stanie raportu.
c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin za rok 2021.
8. Sprawozdanie z wykonania budżetu:
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za rok 2021 wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w tym sprawozdaniu.
b) przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Margonin 
wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku komisji.
c) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Miasta i Gminy Margonin za 2021 r.
d) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Margonin.
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy 
Margonin za uczestnictwo w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych.
b) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w Margoninie spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem na podwyższenie kapitału 
zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki.
c) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Margonin na rok szkolny 2022/2023



d) zmiana uchwały budżetowej na rok 2022
e) zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022-2026.
10. Wolne głosy.
11. Zakończenie sesji.

Głosowano w sprawie:
Informacja nt. porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (3)
Mariusz Bachorski , Maria Miler , Jerzy Staniewski 

Program sesji stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.

3. Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.

Przewodniczący rady zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu z XLI sesji rady?
Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (3)
Mariusz Bachorski , Maria Miler , Jerzy Staniewski 

4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
Radna J. Zmudzińska przedstawiła sprawozdanie z posiedzenia komisji ds. finansów, budżetu i 
planowania oraz komisji ds. społecznych i rolniczych, komisji rewizyjnej z dnia 21 czerwca a 2022 r. z 
21.06.2021 r.

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 3 do Protokołu. 

5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 4 do Protokołu.

6. Informacja nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.



Powyższa informacja stanowi załącznik nr 5 do Protokołu.

7. Raport o stanie gminy za 2021 r.

a) przedstawienie raportu o stanie gminy Margonin za 2021 r.
Przewodniczący rady poinformował, że raport o stanie gminy został zamieszczony na stronie 
internetowej. Każdy radny otrzymał raport i mógł się z nim zapoznać.
Raport omówił Sekretarz F. Wyrwa.

b) debata o stanie raportu.

W dyskusji wzięli udział:
- Tomasz Gorkowski -Szanowni Państwo, jest  to już w tej chwili czwarty raport, jaki wypada nam tutaj 
omówić. I powiem tak. Dowolność formułowania tych raportów  powoduje to, że zawsze można 
powiedzieć, że czegoś za mało lub za dużo. Ja osobiście z takiego raportu bym chciał się dowiedzieć, ja 
czy moje dzieci w przyszłości,  jak nasza gmina zmienia i jak wygląda czy wskaźniki się powiększają, 
polepszają.  I brakuje mi tutaj kilku spraw np. zginęło, ale skoro pan sekretarz,  moderator tego raportu, 
mogę tak to przyjąć, tłumaczy nam, że obowiązkowo w raporcie muszą  być dwa punkty, czyli realizacja 
uchwały i programy i polityki. Ja tutaj mam wypisane kilka takich punktów, które może w przyszłości by 
się udało w raportach ująć. Może by to było pomocne, ale pierwsza sprawa, ustawodawca robiąc ten 
raport, ideę raportu, jakby chciał zachęcić mieszkańców do tego, żeby mieszkańcy wzięli czynny udział w 
dyskusji. Żebyśmy my jako radni, pan burmistrz, ja to już kiedyś mówiłem,mogli się wsłuchać w głos i 
dzięki temu też mieli pogląd przy podejmowaniu decyzji. I w związku z tym takie pytanie albo żal albo 
prośba na przyszłe lata, żeby może w naszej lokalnej gazecie przed taką sesją dać informację 
mieszkańcom, że jest możliwość zadania pytania,albo uczestnictwa w dyskusji i tak dalej. Bo na tym 
polega, że mamy jakby zaangażować społeczeństwo do dyskusji. W tej chwili, tak przejrzałem, nie dzisiaj 
ale wczoraj, stronę internetową,  była informacja, że jest sesja. Ale co się odbywa, to faktycznie nie było, 
tylko że mogą ludzie uczestniczyć w dyskusji. To jest 1 sprawa. Jeśli chodzi o zachętę do uczestnictwa w 
raporcie.  Kolejna sprawa, czego mi brakuje w raporcie. Kiedyś, 2 lata temu i ten pierwszy, drugi raport 
był taki punkt efektywność urzędu, ile spraw, ile decyzji i tak dalej. Z tego można było wiedzieć, ja 
wtedy prosiłem, żeby wiedzieć w jakim to czasie zostało załatwione, żebyśmy mogli wiedzieć, jak my 
jesteśmy w stanie załatwiać sprawy. Co prawda urząd to nie fabryka każda rzecz, każda decyzja wymaga 
czasami pomyślenia, ale już w zeszłym roku zniknął ten punkt i w tym roku też go nie ma. Oczywiście, w 
ja bym widział, żeby taki był.Jeśli tutaj była pana sekretarza inna decyzja i to nie jest ujęte, to w może w 
przyszłości. I teraz np. mamy takie programy omówione jak program antyalkoholowy, antynarkotykowy, 
pkt 1.7, 1.8. To jest, mi się wydaje, że to powinno być ujęte jak przebiegał programy. Troszeczkę więcej 
by się przydało informacji o tym. To bym tak widział. Kolejna sprawa, jak udzielamy pomoc społeczną, 
to po prostu dobrze było wiedzieć, z jakich powodów udzielano ludziom  pomoc społeczną. Nie 
konkretnie, kto za co dostał tę pomoc, ale jakie mamy bolączki w społeczeństwie. To by nam mogło też 
pomóc przy w formułowaniu czy w podejmowaniu decyzji przy ustalaniu budżetów itd. To jest takie tutaj 
moje spostrzeżenie. Tak samo jest bym się pochylił nad tematem bezdomności w naszej gminie. Czy taka 
bezdomność występuje. Jedno, dwa zdania. Przydałoby się, żeby takie coś było. To jest kwestia takich 
drobnych uwag co do raportu. Nie widziałem tam, bardzo mało o spółkach, także wg mnie jest to...Raport 
o rozwoju ładnie wygląda, ale jest to raport rozwojowy i można by było w perspektywie czasu go 
uzupełnić albo po prostu, tworząc kolejne raporty, może wziąć pod uwagę, co ja tutaj mówię. Skoro tylko 
2 punkty są obowiązkowe,to równie dobrze ten raport mógł być znacznie skromniejszy. Tylko chodzi o 
to, żeby mieszkańcy mogli jak najwięcej informacji  z niego wyciągnąć i żeby byli zaangażowali do tej 
dyskusji. Ale jeszcze jeśli chodzi o 2021 rok, to nadal mamy zaległe wystąpienie pokontrolne.18 
listopada tutaj na sesji pan wiceburmistrz się zobowiązał, że to będzie zamieszczone na stronie. Ani w 
starym BIP, ani w nowym tego wystąpienia pokontrolnego nie ma. Mamy w raporcie omówionych 
bardzo dużo sukcesów. I te sukcesy dobrze, że są. Trzeba się też tymi sukcesami chwalić, ale też nie 
widziałbym niczego złego, gdyby powiedzieć, że w 2021 roku w naszej gminie była przeprowadzona 
kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej i Regionalna Izba Obrachunkowa miała różne zarzuty. Ja tych 
zarzutów, skromnie liczyłem, doliczyłem się 28. Prawda jest taka, ja bym się nie wstydził nawet 
tych zarzutów, bo jak ktoś coś robi, to może popełnić błędy i jeśli gdzieś tam były drobne zarzuty, że coś 
jest źle księgowane, kwestia interpretacji w niespójnym prawie polskim. To może tak być, ale bym się 



tego nie wstydził. Bym po prostu to opublikował. Nie wiem dlaczego to nie jest..18 listopada na sesji było 
powiedziane, że to zostanie zamieszczone. Do dzisiaj tego nie ma. Ja bym się tego po prostu nie wstydził.
Mało tego, w minionym roku podejmowaliśmy uchwały. Później się zorientowałem dopiero, że w wyniku 
tego wystąpienia pokontrolnego np. zmieniliśmy statut domu kultury. Niby tylko kosmetyczny zabieg,
a później okazało, że to było prostowanie zaleceń Regionalnej Izby Obrachunkowej. Też bym powiedział 
o tym: słuchajcie była kontrola, wygląda tak i tak. I tyle. Przeczytałem też to pismo, które Pan Burmistrz 
wysłał do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Przeczytałem uchwałę kolegium tej Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. To jest wg mnie niespójność prawa polskiego i różne interpretacje. I twierdzę, że to 
praktycznie...Nie wstydziłbym się tego wystąpienia. Zamieściłbym go, powiedział o nim i tyle. Minął, za 
chwilę będzie rok, a wystąpienie pokontrolne jest nie zamieszczone. I tak przejrzałem wytyczne w 
różnych, akurat dwóch-Fundacji Batorego,o której kiedyś mówiło, że oni, jakby tutaj nakreślają trend w 
formułowaniu raportów, jak również opracowanie Związku Miast Polskich, jak powinien taki raport 
wyglądać. I też jest tutaj takie np. zdanie czy pytanie: czy można powiedzieć o tym, co nie wyszło? No 
można. Jest uzasadnienie,można powiedzieć. Nie widzę powodu, żeby się wstydzić tego raportu.
A było jasno, rzeczowo powiedziane 18 listopada na sesji, że on będzie zamieszczony, przecież jest 
zakładka na BIPie: kontrole. Nowy BIP w zakładce kontrole za 2021 rok nie ma nic. A stary BIP w 
zakładce kontrole za 2021 rok ma 1 protokół z kontroli bodajże jeziora. Skoro są dokumenty z 
bezpośrednim wskazaniem"otrzymuje do wiadomości rady Rada Miasta i Gminy Margonin", dokument 
15 lipca wyszedł. Pan wiceburmistrz wytłumaczył osiemnastego listopada, podczas sesji, że są jeszcze 
procedury odwoływania itd. i żebym się nie wpisywał na rację złośliwych ludzi z RIO. Nie wiem, ja bym 
po prostu to opublikował. Dziwię się. Teraz następny punkt mamy: wotum zaufania do Pana Burmistrza 
głosować. A się okazuje, że taki dokument się nie pojawia nigdzie na stronie. Radni go nie nie dostają.
Wiem, że jeszcze były inne kontrole, o których już nawet nie wspomnę. Także podsumowując: raport 
wg mnie w przyszłości powinien być… jeszcze ciut więcej wiadomości powinien mieć. To jest pierwsza 
rzecz. Druga rzecz, nie wstydziłbym się nawet w raporcie mówić o porażkach, co nam nie wyszło.
Trzecia rzecz, zaprosiłbym mieszkańców do czynnego udziału przez to, żeby np. przez ogłoszenia w 
gazecie. Czy mamy ten elektroniczny system informacji, bardzo fajnie, że on jest. Mamy tych metod 
komunikacji ze społeczeństwem sporo. No i po czwarte, no ubolewam, że jednak to nie trafiło 
do naszych rąk, trzeba gdzieś to z innych stron ściągać, szukać. Nie wiem, czy radni to czytali...Szkoda,że 
tak to się stało. Bardzo dziękuję. 
- Sekretarz- Było dużo tutaj sugestii uwag i odniosę się oczywiście tylko do tych, które są bezpośrednio z 
raportem związane. Bo tutaj ta czynność kontrolna, to oczywiście ma pan rację. Każdy ma prawo, nawet 
nie musi być radnym, tylko każdy mieszkaniec ma prawo dostępu o dokumentacji publicznej. Także 
myślę, że tutaj inne osoby udzielą odpowiedzi. Natomiast nawiązał pan do Związku Miast Polskich
i Fundacji Batorego, bo to już kiedyś też dyskutowaliśmy. To są organizacje,które sugerowały o 
konstrukcji raportu. W ślad za tym ukazały się też badania, które szukały odpowiedzi na pytanie, 
dlaczego mieszkańcy jednak nie skorzystali z tego dobrodziejstwa publicznych debat. M.in.organizacja 
pozarządowa Watch Dog takie badania też zrobiła, gdzie przeanalizowano różnego rodzaju raporty 
i ile osób w ogóle brało udział w dyskusji. To było to mizernie lub wcale. Szukano odpowiedzi na 
pytanie: dlaczego? Czy jako społeczeństwo nie jesteśmy przygotowani, czy już sama formuła
raportów jest niestrawna? I stąd poprawiono na razie, że większość samorządów idzie w kierunku 
wizualizacji, żeby to było łatwe i czytelne. Natomiast takie kłopoty są nie tylko w Polsce, 
bo w innych krajach również. nie bardzo się garną, bo nawet jeśli zadają pytanie, też prześledziłem 
niektóre samorządy, to czego ono dotyczyło? Że mieszkam w konkretnym sołectwie, mam konkretny 
problem, więc to pytanie było szczegółowe,dotyczyło przyziemnych rzeczy. To jest szerszy problem,
natomiast słusznie, po to się robiło ten raport, żeby on był dokumentem ogólnodostępnym, żeby tworzył 
jakieś podłoże do dyskusji. Ja tutaj mimo wszystko, cenna uwaga pana była, bardzo słuszna, no ale raport 
pozostaje w kompetencji organu stanowiącego, że Państwo musicie to przegłosować, tutaj na radzie.
Możecie każdy punkt tutaj wprowadzić do raportu i wówczas my będziemy musieli to zrobić lub na 
zasadzie dyskusji na poziomie komisji, jeżeli będzie taka wola, to to co możliwe,to oczywiście zrobimy. 
Wspomniał pan o efektywności urzędniczej, jak długo trwają sprawy itd. Dlaczego odstąpiliśmy? To 
właśnie jedna z naszych niedoskonałości, że tego nam się nie udało zrobić. Nie mamy do końca 
skomputeryzowanego urzędu,  żeby prowadzić elektroniczny obieg dokumentów. I przyjęcie raportu, w 
jakiej metodologii byśmy nie zrobili, jak mierzyli czas, to by trzeba postawić jakąś osobę, która będzie to 
mierzyła. Natomiast wartość takiej obserwacji będzie żadna. Te samorządy, które mają całkowicie 
skomputeryzowany obieg dokumentów, no to te statystyki są wpisane w program. Także na pewno na 



przyszłość trzeba myśleć, żeby jednak te pieniążki znaleźć na doprowadzenie do elektronicznego
obiegu dokumentów. Wtedy na poziomie każdego wydziału oczywiście tą efektywność urzędniczą 
moglibyśmy zrobić. Na pewno też słuszną, to jest w raporcie,  bo w analizach Fundacji Batorego była 
taka przestroga, że raport nie powinien powielać informacji, które mieszkańcy czy radni mają w innych 
dokumentach. Takim dokumentem jest chociażby Program Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Państwo jako rada go ustalacie, więc przyjmujecie formę dyskusji i głosowania, a więc tutaj gdybyśmy to 
chcieli jeszcze ująć w raporcie to wówczas ten raport by strasznie się rozbudowywał. Oczywiście, 
że jeśli rada podejmie taką decyzję, aby np. wnioski, które [niezrozumiałe] żeby to ująć, to nie ma 
problemu żeby to wprowadzić. Podobnie pomoc społeczna, oni przyjęli strategię rozwoju na najbliższe 
lata,też składają roczne sprawozdanie i one są ogólnie dostępne. I dokładnie to samo pytanie: czy skoro są 
oficjalne dokumenty sprawozdawcze, czy powinniśmy to ujmować, tutaj na poziomie raportu? 
Ta uwaga, że żeby go znaleźć to trzeba kilka dokumentów przerzucić i wtedy by się dopiero do takich
danych doszło. Także jeżeli byłaby taka potrzeba to myślę, że tutaj niektóre dane
po prostu można do tych raportów wprowadzić. Czy tylko sukcesy? Nie. Ja tutaj wspominam, że to 
niedobrze, że się nie udało skomputeryzować urzędu. Z różnych powodów. Niedobrze, że wzrastają nam 
koszty na placówkach oświatowych, bo skoro Państwo też podjęliście decyzję o utrzymaniu szkół:
Lipiny i Radwanki, to generują określone koszty i te koszty wzrastają. Nie traktuję tego jako sukcesu 
gminy, tylko zdecydowanie jest to rzecz negatywna, którą tak należy odebrać, żeby te koszty obniżyć.
Niektóre propozycje nawet osobiście burmistrzowi składałem by cięcia kosztów wprowadzić. 
Ale zawsze i tak to trafi do was,bo gdzieś będzie położony interes społeczny.  Bo jeśli coś np. 
zwiększymy liczebności klas, rodzice się odezwą, dotrą do was, będą jakieś grupy lobbujące, żeby to 
utrzymać i cała ta dyskusja oczywiście będzie. Jak to powinno być rozwiązane? Tak jak w innych 
samorządach. Pierwsze cięcia poszły gdzie? Tam gdzie jest najwięcej wydatków, a to jest na poziomie 
oświaty. Ale było to poprzedzone analizą. Akurat znam tych ludzi, którzy nad tą analizą pracowali.
To jest duży zespół ludzi. Oni zatrudnili i fachowców i olbrzymie środki na to wyłożyli i cięcia poszły. 
Także jeżeli my byśmy chcieli iść w tym kierunku, to oczywiście nie jesteśmy takim dużym samorządem. 
Ciężar tej pracy spadłby czy na komisję poszczególnych rad, czy na pracowników, ale w takim kierunku
na pewno powinno iść. Co do pytania....nie chcę się odnosić do uwag pokontrolnych,bo dokładnie jako 
radny powiatowy to samo pytanie stawiam, tak jak pan tu dzisiaj postawił. W każdym razie ja potrafię 
znaleźć te dane,które są mi potrzebne. Natomiast przyjmuje uwagę i to przekażę osobom 
odpowiedzialnym za to, żeby protokoły pokontrolne,bo taki jest wymóg na poziomie wszystkich 
jednostek. One po prostu muszą być dostępne.
- Mirosław Leśko - Tak, ja jeszcze wrócę do raportu pokontrolnego. No dziwnym jest, że to się nie 
okazało, że nie dostaliśmy jako rada. Czy pan, panie wiceprzewodniczący, miał taką wiadomość, bo pan 
Jerzy Staniewski,nieobecny dzisiaj, mówił, to już wiemy, że nie miał takiej wiedzy. Później już wiedział:
tak jest takie coś, to będzie pokazane. No ubolewam też, bo może by do tego nie doszło, dzisiaj jest 
burmistrz pan Janusz Piechocki. Może gdyby pan był na sesji, na komisji, jak to się działo, może by ten 
raport ukazał. Bo kontrole były, są i będą. Bardzo dobrze, żeby to było jak najszybciej opublikowane na 
stronie i dostarczone do wglądu radzie. Ja nie oceniam tego raportu pod kątem zgodności, wtedy można 
przedyskutować i wypracować, co jest celowe, a co nie, ale naprawdę szkoda i tak się chciał zapytać. 
No kto jest odpowiedzialny za to,że to dzisiaj się nie pokazało? Dziękuję.
- Zastępca Burmistrza - Ja się uśmiecham, bo wystarczyło przyjść po tej sesji listopadowej i się 
zwyczajnie przypomnieć. Pani Asia teraz już zapisała i jutro się pojawi. Nie ma tam nic naprawdę, w tych 
raportach, ani w tym ani w żadnym innym, nadzwyczajnego. Są zwykłe uwagi pokontrolne. Państwu je 
jakby tłumaczyłem. Oczywiście, że tam nie ma nic do ukrycia. Są po prostu bzdury, za przeproszeniem.
No i wyciągnąłem wniosek z Państwa drogi, którą Państwo postępowaliście wiele lat, wytaczając 
powództwa. Ja zrobiłem dokładnie to samo. Tylko powiem szczerze, tak Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej, pani prezes. Tych spraw są 2 generalnie. Dziś właśnie miała być jedna, mieliśmy być,
ale na szczęście spadła z wokandy. Więc stąd też była prośba o godzinne przesunięcie sesji. 
Tylko w sumie mnie się nie chce powiem szczerze.Te sprawy są i będą i sobie prawdy dojdziemy, 
ale to zostawmy. Szkoda na to generalnie czasu, w każdym razie to zostanie jutro... Po prostu myśmy o 
tym zapomnieli. Wystarczyło przyjść, tak jak pan żeś pytał ileś razy o oświetlenie,wystarczyło po prostu 
jeszcze raz w grudniu zapytać. W styczniu trzeba było zapytać. Ja bym przeprosił, od razu zapisał i tyle.
Nie ma tutaj żadnego drugiego dna. Jutro się to po prostu pojawi. Zresztą pewnie Państwo mówicie, 
tam jest pewnie więcej takich nieścisłości,których po prostu nie ma. Tych kontroli jest mnóstwo. 
Począwszy od od sanepidu, po Wody Polskie, po WIOŚ generalnie. Więc to uzupełnienie tego



chwilę zajmie. To akurat można szybko powiesić, bo to jest proste przeklejenie, nawet link można 
przekleić ze strony RIO. Natomiast te pozostałe, po prostu rok do roku trzeba pouzupełniać. Ileś czasu się 
tam cofnąć do tyłu i wszystko będzie czarno na białym. Tam po prostu nic nie ma, najzwyczajniej w 
świecie. Ale wystarczyło przyjść, powiedzieć. Natomiast otoczka została zrobiona, że ktoś to
schował. Przecież to wisi i tak na BIPach innych instytucji i tak to krąży na jakiś,nie wiem, dziwnych 
portalach. Więc i tak to jest, i tak to jest. Takich rzeczy po prostu się nie chowa. To zwykle 
niedopatrzenie i tyle. Mogę tylko co najwyżej za to przeprosić, że się to jeszcze nie znalazło.
Jutro się mam nadzieję, od rana to już znajdzie na stronie. To jedno. Natomiast inne chwilę potrwa.
- Mirosław Leśko - No Panie Burmistrzu, no rozbawił mnie pan. Będzie dobra sesja. Że zapomniał pan.
- Jolanta Zmudzińska - Znaczy, ja myślę, że udział całego społeczeństwa w tej debacie był bardzo 
utrudniony ze względu na panującą pandemię. No było to na pewno dużym utrudnieniem. Także myślę, 
że pan Gorkowski to zrozumie, że udział nasz ogólny, taki społeczny w tym, raczej był niemożliwy ze 
względu na pandemię. A z drugiej strony zainteresowanie realizacją tego raportu. Myślę, że to jest 
naprawdę minimalny procent osób w Margoninie, które się interesują. My z tego względu, że jesteśmy 
radnymi, czytamy to w całości. Ale myślę, że no na pewno nie jest to 5% społeczeństwa gminy 
Margonin, która by była zainteresowana czytaniem tego raportu. Taki zwykły przeciętny Kowalski, myślę 
że raczej by tego raportu nie przeczytał. A odnośnie bezdomności, bezdomność to tylko u nas 
występuje w okresie właśnie letnim. To jest tylko wiadomo jaka osoba i to chyba z własnego wyboru.
Także myślę, że tej bezdomności u nas jako w gminie Margonin, myślę że chyba nie ma. Nie wiem takie 
jest moje odczucie obserwując. Nie wiem, może jest inne zdanie, może Pan Burmistrz odniesie, ale myślę 
że bezdomności jako takiej u nas nie ma. Dziękuję.
- Tomasz Gorkowski- odnośnie tej debaty, bo ustawodawca też chyba nie myślał sobie, że przyjdzie tutaj 
cały Margonin na salę. Tylko po prostu dał możliwość, żeby zachęcić ludzi do tego, żeby zaczęli, 
jakby się angażować. Bo tak jak pani mówi, zapewne nie wszystkich to interesuje. Są ludzie bardziej 
nastawieni na to, że się tym interesują, a są tacy którzy po prostu mają gdzieś i się tym nie interesują. Ale 
gdyby była taka informacja, to byśmy widzieli, czy przyszło 5 ludzi,czy może 10. A może nikt. Bo tak na 
razie możemy tylko gdybać, nie spodziewałem się, nie liczyłem, że tutaj przyjdzie cała sala. To tam 
zakładałem na kilka osób, że będzie zainteresowanych. Bo są tacy ludzie jak np. roznoszę gazety to są 
ludzie, którzy są zaangażowani, się dopytują i tak dalej. A są tacy, którzy... właściwie im obojętne.
I tych jest większość. Tak, faktycznie się zgadza, tych jest większość. Jeśli można to tylko na 
zakończenie tej dyskusji zmiana tematu odnośnie tutaj kosztów podnoszenia itd. Taki miałbym jednak 
mały, wielki apel do Pana Burmistrza,do nas wszystkich, żeby w przyszłości gdy będziemy myśleć o 
inwestycjach, gdyby były jakieś programy, żeby myśleć o alternatywnych źródłach energii typu 
fotowoltaika. Naprawdę mamy wiatraki, one już pokazują nam, że to była dobre. Kiedyś Pan Burmistrz w 
gazecie napisał, jak to jest w Estonii, w Litwie itd.że dzięki temu mają tanią energię. To były też dobre 
spostrzeżenia. To taki trend tam, jest. I my budując obiekty powinniśmy myśleć o fotowoltaice, 
naprawdę. Powinniśmy o tym myśleć, bo naprawdę słońce świeci, świeciło i raczej świecić będzie.
Czy my łapiemy i mamy te pieniądze z tego czy nie.Może ileś tematów przegapiliśmy, ale chociażby 
w przyszłości pomyślmy o tym. Bardzo dziękuję.
- Adam Rogacki - Ja w sprawie raportu. Tam są takie krótkie wzmianki na stronie 18 o azbeście i na
17 o schronisku dla zwierząt. Tam by się przydało dopisać, ile jeszcze tego azbestu zostało,
bo jest napisane ile ton tego azbestu żeśmy się pozbyli. A wiem, że był sporządzany szczegółowy spis 
parę lat temu. Cały azbest jest spisany wg mnie. Dobrze by było napisać, ile tego azbestu jeszcze zostało.
I co do tego schroniska: jest napisane, ile mamy zwierząt,ile zostało wydanych pieniędzy, ale nie jest 
napisane, ile było adopcji psów. A wiem, że tutaj w Margoninie, tak słyszałem od 2 osób. Ktoś wziął 2 
psiaki stamtąd. To przeszedł taki magiel, że mówi że prokuratura go bardziej nie przemaglowała.
No moja wnuczka zrezygnowała z margonińskiego schroniska i wzięła sobie pieska z Gołańczy, z 
Rybowa. Tam jest takie schronisko, bo tam było łatwiej. No nie wiem, czy to na tym polegać, że oni 
utrudniają ludziom zabranie tych psów czy...Dobrze by było chyba to sprawdzić. Ale mnie akurat takie 
informacje zainteresowały. 

Raport stanowi załącznik nr  do protokołu.

c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin za rok 
2021.
Wiceprzewodniczący rady przedstawił uchwałę c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania 



Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin. 

Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin za rok 2021.. 

Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (10)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki, Danuta 
Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
PRZECIW (2)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko 
NIEOBECNI (3)
Mariusz Bachorski , Maria Miler , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLII/408/2022 stanowi załącznik nr 7 do Protokołu

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu:
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za rok 2021 wraz 
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w tym sprawozdaniu.
Skarbnik Gminy D. Bogacz przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin 
za rok 2021  wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu.
Sprawozdanie roczne z przebiegu wykonania budżetu gminy, planu finansowego instytucji kultury za 
2021 rok oraz informacji o stanie mienia gminy (Zarządzenie Nr 38/2022 Burmistrza Miasta i Gminy 
Margonin z dnia 28 marca 2021 r.) stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.
Uchwała Nr SO-15/0954/89/2022  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
z dnia 14 kwietnia 2022 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy 
Margonin za rok 2021 wraz z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami stanowi załącznik 
nr 10 do Protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy radni mają uwagi lub zgłaszają pytania do przedstawionego 
sprawozdania z wykonania budżetu? 

W dyskusji wzięli udział:
- A. Wegner – ja chciałam dopytać o dochody od osób prawnych i od osób fizycznych tam w tych 
działach ale występują tam zadłużenia na stan 31.12.2021 kilka tysięcy złoty czy te pieniążki już 
wpłynęły ?
- D. Bogacz – ta zaległości na koniec roku spowodowane były pandemią i trudną sytuacją gospodarczą w 
całym kraju. Ponadto w 2021 r. zmieniły się przepisy, które dotyczyły postępowania egzekucyjnego i 
trudny był system wdrażania czas wdrożenia był bardzo długi a do tego pojawiły się problemy z 
logowaniem. Z opóźnieniem zgłaszane były egzekucje do Urzędu Skarbowego. System jest już 
usprawniony i część zaległości wpłynęła. 

b) przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i 
Gminy Margonin wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku komisji.
Przewodnicząca Komisji rewizyjnej A. Wegner przedstawiła wniosek komisji rewizyjnej w sprawie 
absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Margonin wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o 
wniosku komisji.
Uchwała Nr SO-15/0955/86/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
z dnia 24 maja 2022 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy Margonin 
o udzielenie Burmistrzowi absolutorium z tytułu wykonania budżetu na rok 2021 stanowi załącznik nr 
12 do Protokołu.

c) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za 2021 r.



Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za 2021 r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (3)
Mariusz Bachorski , Maria Miler , Jerzy Staniewski 

 Uchwała Nr XLII/409/2022 stanowi załącznik nr 8 do Protokołu

d) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Margonin.

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

W dyskusji wzięli udział:

- Zastępca Burmistrza – nie żebym zachęcał. Ale przy absolutorium potrzebna jest dyskusja. Dostaliście 
Państwo sprawozdania tj.cały budżet, wykonanie tego budżetu poziom inwestycji, poziom zadłużenia nie 
skupiał by się nad tym jaka jest nadwyżka jaki deficyt bo to jest wynik pewnego układu w budżecie. 
Natomiast Państwo widzieliście jak ten rok wyglądał i to jest ten moment do dyskusji czy mogło być 
jeszcze lepiej …  to już Państwa opinia. 

- Jolanta Zmudzińska – pytanie do Pana Burmistrza, ponieważ wykonany został budżet prawie, że 
idealnie. Ale moje pytanie dotyczy zapotrzebowania na mieszkania w naszej gminie. Czy w przyszłych 
latach jest jakaś opcja na budowanie? Ponieważ Pan Wiceburmistrz podjął kiedyś kwestię dotyczącą 
budowania bloków socjalnych czy Burmistrz też się zapatruje na to, że te bloki powstaną bo potrzeba jest 
dla tych młodych osób, które zostają tutaj w Margoninie. Chcą tutaj pracować i mieszkać a mieszkań 
braknie. Jak Burmistrz to widzi w przyszłych latach?

- Burmistrz – żeby te mieszkania szybciej powstały wpuściliśmy dwóch developerów na teren naszej 
gminy, bo mają większe doświadczenie i wiedzą jak to robić my nie mamy takiego zasobu kadrowego, 
który by to przypilnował z informacji, które mam wiem, że 2 bloki są zamieszkane ten trzeci który się 
buduje też jest cały sprzedany a z tych dwóch, które buduje developer z Obornik jeden jest sprzedany 
drugi nie teraz trochę wstrzymały chęci zakupu mieszkań bardzo duże podwyżki kredytów. Cały czas 
zastanawiamy się czy nie skorzystać z tego programu rządowego mieszkanie plus. Mamy teren na to 
chociażby ten teren przed urzędem kolejowy, można zmienić plan i przeznaczyć na mieszkania 
komunalne. Ten program nie idzie tak sprawnie jak to było zapowiedziane, rozeznamy się, myślimy po 
tym. Naszym zadaniem i priorytetem od początku było oddłużenie gminy. Jak sekretarz powiedział 48 % 
zadłużenie, to groziło Zarządem Komisarycznym gdyż było na granicy zadłużeń. Zadłużenie w tym 
momencie 1.600 mln przy 46 mln budżecie, gdybyśmy chcieli moglibyśmy spłacić to w każdej chwili, 
niech sobie ten mały dług będzie. Tylko z pomocy rządowej mieszkanie plus można przystąpić do 
budowy mieszkań komunalnych bo samej gminy na to jeszcze nie stać. Postawiliśmy na infrastrukturę 
jeszcze kilka lat uważam 4 -5 i każdy mieszkaniec będzie mieszkał przy przyzwoitej drodze nie przy 
tłuczniowej nie przy polnej tylko asfaltowej lub  z kostki brukowej to zależy co taniej na daną chwilę się 
opłaca to było nasze główne zamierzenie i na to żeśmy postawili. Nasz filar działalności od 12 lat to 



bezpieczeństwo i oświata. A oświata to te świetlice wiejskie, które budujemy biblioteki, rozwój szkół. 
Margonin jest marką rozpoznawalną  w kraju nie tylko w Wielkopolsce w kraju. To jest wasza zasługa, 
tych którzy chcą, żeby Margonin się rozwijał, którzy pomagają a nie przeszkadzają nie musimy się 
niczego wstydzić a wręcz możemy głowę nosić do góry, że mieszkamy w Margoninie.

- Jolanta Zmudziśka – infrastruktura poprawiła się bardzo. Czy jest zainteresowanie inwestorów z 
zewnątrz aby podjąć jakieś działania odnośnie poszerzenia naszego rynku pracy ? Bo jest ubogi, ale czy 
są chętni ?

- Burmistrz – chętni byli wcześniej, niestety nasi adwersarze narobili tle szumu, że przegonili inwestorów 
z Gminy Margonin. Jedyni inwestorzy – Bromargo, które się rozwija i buduje nową wylęgarnie nie żadne 
kurniki tylko bardzo nowoczesną wylęgarnie. Byłem na spotkaniu w sejmie i zainteresowanie jest 
terenem od 300 h. Firmy zachodnie azjatyckie, afrykańskie które chciałby inwestować w Polsce. Takich 
terenów w Margoninie nie mamy. Możemy liczyć na małych inwestorów trudno jest odbudować 
zaufanie, kiedy ten klimat część mieszkańców zepsuła i pogoniła nam inwestorów.

- Barbara Kończak – wiadomo, że za wyszczepienia dostaliśmy pewną kwotę, nie była to mała kwota i 
wiem, że było określone na co te pieniądze wydawać. Czy te pieniądze dało się w jakiś sposób 
wykorzystać?

- Zastępca Burmistrza – zostało to zaangażowane na drogę w Radwankach ta droga służy też dojazdowi 
do punktu szczepień do przychodni lekarskich, mieszkańcy się tym ciągiem komunikacyjnym poruszają 
więc ona zostały spożytkowana na te cele na które mogła im służyć. To było 250 tys. za trzecie miejsce  
to nie był łączny poziom wszczepienia to było liczone w krótkim czasie od sierpnia do września. 
Problemu u nas nie było bo mieliśmy przychodnie, która szczepiła wszystkich okolicznych mieszkańców 
od Chodzieży przez Szamocin i Budzyń, ale u nas najwięcej.
- Adam Rogacki – będę głosował za udzieleniem burmistrzowi absolutorium. Ale powiem za co, za to że 
w tym trudnym okresie oboje burmistrzowie potrafili sobie radzić właściwie w sytuacjach trudnych jak z 
drogą na Dębińcu, i chce im się pisać projekty, chce im się robić wszystko żeby uzyskać pieniądze 
stanion w Lipinach jest tego przykładem to był Panie Wiceburmistrzu chyba 5 projekt tyle razy pisali o 
jedną rzecz. 
- Andrzej Zmudzińska – Panie Burmistrzu od kilku lat mówi się o tym, że będzie musieli płacić 
janosikowe czy zbliżamy się do tego czasu?

- Burmistrz –to nie grozi powinniśmy być dumni, że mamy takie środki, że zapłacimy janosikowe. W 
przyszłym roku pewnie zapłacimy jeśli przyjdą pieniądze za tą ustawę wiatrakową – należy nam się 9,5 
mln wpłynie to na wysokość budżetu i około 3 mln będziemy musieli oddać do Skarbu Państwa.

- Andrzej Zmudziński – Panie Burmistrzu moim zdaniem jest to niesprawiedliwe bo gminy które dobrze 
się gospodarzą to muszą komuś tam płacić. To tak jakby była to kara.

- Burmistrz –zgadza się ale to jest solidarność społeczna. Niektórym włodarzom nie chce się pisać 5 raz 
wniosku  bo dostaną większą subwencję bo mają małe dochody to dostaną coś innego. Pani Skarbnik 
mnie wyzywa bo znowu subwencja mniejsza...bo wskaźniki mamy dobre, ale to już tak jest. Jakaś  ta 
solidarność społeczna musi być 

Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (10)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki, Danuta 
Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko 
NIEOBECNI (3)



Mariusz Bachorski , Maria Miler , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLII/410/2022 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu

Wiceprzewodniczący pogratulował Burmistrzowi udzielonego absolutorium.

-Burmistrz- Szanowni Radni, to ja wam dziękuję za wspólny trud, jaki tutaj sprawujemy, jaki czynimy. 
Ale po to tutaj jesteśmy, żeby nasza gmina się rozwijała, żeby górnolotnie powiem,mieszkańcom naszym 
żyło się po prostu lepiej. I to widać po tych rzeczach, które robimy. Szczególnie cieszą się z tego właśnie 
ci mieszkańcy, którzy, dla przykładu w naszym mieście prawie wszyscy drogę mają i oni myślą, 
że tak jest normalnie, że to nic takiego,ta droga była w tym mieście zawsze, była, jest i koniec. Że to co 
takiego?Ale proszę pytać tych mieszkańców Dębińca, którzy czekali 50 lat na drogę. Proszę pytać 
mieszkańców Tereski, którzy czekają ponad 50 lat, a jest nadzieja,że z Polskiego Ładu będą mieli.
To jest nasz nasz wspólny wysiłek. Ja tutaj dziękuję radnym swojego komitetu, którzy ze mną ten plan 
rozwoju miasta tworzyli. Dziękuje pracownikom wszystkim, ale najbliższych muszę tutaj wymienić.
Od pani skarbnik zacznę, która tą kasę trzyma i nieraz się też kłócimy na co przeznaczyć [niezrozumiałe], 
na jakieś drobniejsze, miękkie rzeczy chcę, a tu nie ma,trzeba oddać kredyt itd. Dziękuję sekretarzowi, 
który zajmuje się oświatą i właśnie pilnuje,żeby zbytnio koszty na utrzymanie oświaty nie rosły. A mimo 
tego rosną, ale głównie przez czynniki zewnętrzne, czyli w zakresie energii i jaki wzrost płac,które 
teoretycznie rząd mówi o wzroście, a nie do końca one są współfinansowane. Musimy my te środki 
zabezpieczać. Dziękuję Łukaszowi, który jest ze mną od początku, który przeszedł jako 
dwudziestoparoletni, chłopak. Mówi się postarzał, który na początku pracownicy jak zobaczyli, to nie 
wiedzieli, jak się do niego zachowywać, jak do niego mówić. No jak? Panie Burmistrzu,bo kiedyś ten 
tytuł był tylko zachowany dla poprzednika mojego, i postarzał się z nami,ale jeszcze nie posiwiał, 
także jeszcze można mu zadań dokładać. I serce oddaje tej gminie, tak samo jak i ja.  Dziękuję 
wszystkim, którzy chcą, którym zależy na tym, żeby w tej naszej gminie było lepiej. A naprawdę 
jesteśmy marką rozpoznawalną, nawet sam premier, jak wymieniłem: burmistrz Margonina, o! Margonin.
Nie wiedział gdzie leży Margonin, ale zdawał sobie sprawę o jakiej gminie mówi. Tak przynajmniej ja 
odczytałem z jego reakcji i wypowiedzi.Być może będzie taka sytuacja że, bo to jest prawdopodobne, że 
pan premier na otwarcie pomnika do Radwanek zawita. Gościliśmy prezydenta,gdybyśmy gościli jeszcze 
premiera, no to dawno nie było takiej sytuacji w gminie, że jeden i drugi przedstawiciel najwyższych 
władz państwowych daną gminę odwiedził. Jeszcze raz wszystkim z całego serca dziękuję.
9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z 
terenu Gminy Margonin za uczestnictwo w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych.
Wiceprzewodniczący przedstawił projekt uchwały.
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z terenu 
Gminy Margonin za uczestnictwo w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych.. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (3)
Mariusz Bachorski , Maria Miler , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLII/411/2022 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu



b) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w 
Margoninie spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem na 
podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
spółki.
Zastępca przedstawił projekt uchwały.
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w Margoninie 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem na podwyższenie 
kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki.. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (3)
Mariusz Bachorski , Maria Miler , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLII/412/2022 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu

c) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Margonin na rok szkolny 2022/2023
D.Gurzyńska przedstawiła projekt uchwały.
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Margonin na rok szkolny 2022/2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (3)
Mariusz Bachorski , Maria Miler , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLII/413/2022 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu

d) zmiana uchwały budżetowej na rok 2022
D.Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
autopoprawki. 



Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (3)
Mariusz Bachorski , Maria Miler , Jerzy Staniewski 

Głosowano w sprawie:
zmiana uchwały budżetowej na rok 2022. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (3)
Mariusz Bachorski , Maria Miler , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLII/414/2022 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu

e) zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022-2026.
D.Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022-2026.. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (3)
Mariusz Bachorski , Maria Miler , Jerzy Staniewski 

Uchwała Nr XLII/414/2022 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu

10. Wolne głosy.
W dyskusji wzięli udział:
- Jolanta Zmudzińska - Korzystając z obecności pana wiceburmistrza, bo on był takim koordynatorem w 
tych staraniach, o to żeby na Nowym Mieście były chodniki. 
Zapytam, kiedy sprawa ruszy?
- Burmistrz - W najbliższym czasie. Kwestia dogadania terminu z powiatem chodzieskim. W tym roku na 
pewno.
- Adam Rogacki - -Mnie dziś spotkała przyjemna niespodzianka. Przed wyjazdem na sesję przyszły 



dzieci ze świetlicy środowiskowej w Lipinach podziękować za to, że w ogóle świetlica w Lipinach jest.
Tak mi podziękowały, za to że w ogóle jest. Przyniosły własne wypieki, jakiś tam gofry. Smaczne były i 
było mi bardzo przyjemnie, że doceniły starania. Dziękuję.
- Burmistrz -Dodam, że takie rzeczy są jedne z milszych dla każdego tutaj samorządowca. Jak najbardziej 
wspominam otwarcie pierwszego boiska w Próchnowie, gdzie na otwarciu dostałem takie kilka stron. 
tak spojrzałem na pierwszą stronę, zdjęcie starego boiska. Zlekceważyłem, sobie tam zdjęcie zrobili i co 
to ma znaczyć? W chwili wolnej przeglądam  te kartki, a na końcu 156 podpisów. Józek, Marysia, Zenek, 
Kasia. I to tak najmilej wspominam, bo ktoś musiał przejść po tych rodzinach w Próchnowie. Ktoś musiał 
tam się podpisać. Musieli to oprawić itd. Same zdjęcia nie robiły wrażenia, ale te 156 podpisów było 
fajne. I druga rzecz, jak w Próchnowie też otwieraliśmy plac zabaw, jeszcze nie było orlika i pojawiły się 
pierwsze huśtawki. One musiałby być zabetonowane. Jeszcze Karol Szymkowiak był  odpowiedzialny za 
te rzeczy. Mówi 24 godziny czy 48 ten beton musiał być zalany. Ja jechałem w poniedziałek do 
Warszawy, w środę wracałem. No to mówię zajadę zobaczyć. To nadal widzę jest jakąś  taśmą 
obowiązane i nikogo tam nie ma. Dzwonię do Karola i jak długo... no 24 czy 48 to już minęło. I pytam się 
jakiegoś 5-czy 6-latka: dlaczego się nie bawicie? Tu nie wolno, bo to musi się tutaj zaschnąć.
Ja mówię: wolno już, rozrywamy? Tam było 5 dzieciaków, to w 3 minuty było ich 15 albo i 20. Zaraz się 
pojawili. I przyszło jakieś dziecko, może pięć lat i powiedziało: burmistrzu, dziękuję.Także fajnie Adam, 
że ktoś do ciebie przyszedł, że ktoś docenił. Bo jakieś tam dyplomy, odznaczenia czy co ci dają tu czy 
poza miastem to jest fajna rzecz,a tutaj taka wdzięczność ludzka. A bywało też że w Dębińcu,jak byliśmy 
po pierwszej kadencji, pojechaliśmy na otwarcie drogi to jeden z "trudnych" mieszkańców mieszkańców, 
w sensie zawsze dociekliwy, zawsze coś miał do powiedzenia. Tam akurat stanął i myślę: co będzie mu 
się znowu nie podobać? A on wyszedł z auta, ukłonił się prawie do ziemi i mówi: dziękuję. To są takie 
rzeczy, tu minęło 8 lat,  tam minęło 6 lat i ja to pamiętam. To daje takiego kopa, że mimo wszystkich 
różnych, podkładania nóg, które są, wdzięczność tych prostych, zwykłych naszych mieszkańców,
szczególnie dzieci jak to są, to serce cieszy i dodaje energii.
- Rafał Gimzicki -  Ja chciałbym jeszcze dołożyć troszeczkę cegiełki. Fajnie, że pana Adama doceniły 
dzieci, szkoda że organizator, który przygotował otwarcie boiska, nie docenił naszych radnych. 
Z tego co wiem my radni przeznaczyliśmy jakiś wkład własny na sesji. Na zdjęciu, przepraszam nie 
mogłem być na tym otwarciu, ale na zdjęciu, które oglądałem, które jest w gazecie nie widziałem 
żadnego radnego, który przecinał wstęgę. Może się schował za panem Burmistrzem albo panem 
Porzuckiem, ale żadnego radnego nie widziałem. Myślę, że jeżeli pan Adam został wywołany, 
to na pewno chętnie przed swoimi radnymi, by tam wyszedł i tą wstęgę przeciął. Nie wiem, kto to 
organizował, kto to ustalał, ale to jest troszeczkę nie w porządku. Na innych imprezach, które otwieramy 
zawsze jakiś przedstawiciel rady, jeżeli rada daje pieniądze, zawsze ktoś się poczuwa do tego, żeby tam 
wystąpić. Tutaj akurat takiej sytuacji nie było. No a już nie wspomnę o tym, że przewodniczący rady w 
ogóle nie dostał zaproszenia. Nie wiem czy głosował wtedy przeciwko tym pieniądzom, czy się 
wstrzymał? Dziękuję.
- Burmistrz -Za wszystko odpowiada w tej gminie burmistrz i mogę tylko przeprosić. Zwykła, tak jak 
tutaj powiedział Łukasz, przeoczenie, niedopilnowanie scenariusza. Nie chcę na nikogo zwalać. 
Ja reprezentowałem, ja firmowałem tą imprezę. Jurka akurat nie było, bo był na chorobowym. Być może 
to był powód, który przy ustalaniu zaproszeń, że nie dostał podobno zaproszenia. Może może to był 
powód, bo i tak by nie przyszedł. Widzicie jak oszczędzamy, nawet na tej kartce z zaproszeniem. Ale 
zgadza się, było faux pas,za które mogę przeprosić, nic więcej.
- Zastępca Burmistrza-Wiecie Państwo, wiele inwestycji jest organizowanych. Tutaj widziałem, powiem 
szczerze, ten scenariusz. Nie wyobrażam sobie,że przewodniczący nie dostał. Na wszystko radni 
nigdy nie dostawali i czasem są wydarzenia, na które się dostaje. Ja nie jestem na wiele rzeczy 
zapraszany, do jednej szkoły, do drugiej.I co mam z tego powodu się smucić, płakać?
No panie przewodniczący to zupełnie małostkowe. Naprawdę wydarzenie było dobre. Boisko powstało.
I jakby wskazywanie, my mówimy, każdy zawsze może. Niektórzy mówią, że nie byli na spotkanie 
z Prezydentem zaproszeni. Każdy może przyjść.To, że nie każdy dostanie swoje zaproszenie. 
Ja się w aeroklubie o wiele rzeczy starałem, też nie dostałem na niedzielę zaproszenia, 
ale idę, tak? I co? Mam się jako członek zarządu mam się burzyć, że nie dostałem zaproszenia. To jest 
takie małostkowe. A moim zdaniem przewodniczący dostał zaproszenie, bo go na liście widziałem.
Nie wiem, jakim cudem mogło, on na tej liście był. Tak więc jako rada zaproszenie miał. Natomiast to, 
kto przecina wstęgę... nie może 100 osób przecinać wstęgi, bo dojdziemy za chwilę jakiegoś absurdu.
- Teresa Koźlarek -Tutaj właśnie chodzi o to, o radnych. Może nie chodzi tyle o radnych,



jak o radnego pana Rogackiego, który jest mieszkańcem Lipin i powinien uczestniczyć w przecięciu 
wstęgi. Powinien być poproszony do mikrofonu,żeby powiedział parę słów podziękowania. 
No radny powiatowy był poproszony do głosu, a radny z Lipin... No bo był proszony radny i poszedł.
- Rafał Gimzicki - Mówię, nie byłem, ale widziałem sołtysową. Widziałem sołtysową na zdjęciu, która 
podeszła, a radnego nie. To troszkę mnie to zabolało. Także musiałem to powiedzieć. 
A jeśli chodzi o zaproszenia,no jeżeli nie dali zaproszenia to jest nic takiego. Jak ktoś zwrócił mi uwagę,
że dostał zaproszenie niepodpisane i to był wielki problem, kiedyś jak byłem dyrektorem,
no to jeżeli tam to było problemem, to to już nie wiem do czego to porównać.

11. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie XLI Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 23 czerwca 2022 roku o godzinie 
18.58.

 

Wiceprzewodniczący
Rada Miasta i Gminy Margonin

 

Przygotował(a): Joanna Koczorowska

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


